
Partij Opmerking Overgenomen Uitleg
KSD 1) Toeristische visie op gastvrijheid (pag. 10).

In de Toeristische Visie wordt o.a. de ambitie uitgesproken andere typen bezoekers aan te trekken die 
langer verblijven en economisch bijdragen aan de toeristische sector van de gemeente. Dit willen we 
realiseren door in onze gemeente een interessant, aantrekkelijk en kwalitatief goed toeristisch product 
met passende accommodatieaanbod te realiseren. 
Wie coördineert dit: de VVV, de gemeente of de ondernemers?

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota

Door te sturen op het accommodatieaanbod, 
specifiek op kwaliteit van de uitstraling van het 
horeca-aanbod, probeert de gemeente het 
aanbod aantrekkelijk te maken voor de bezoeker 
die wat langer wil verblijven in de gemeente. De 
gemeente kan echter mensen niet dwingen om 
in Volendam te blijven. Uiteindelijk zal ook de 
markt, die baat heeft bij de aanwas van deze 
groep bezoekers, moeten inspringen op deze 
vraag.

Wat bedoeld men precies met een ander type bezoeker? De KSD veronderstelt dat tot andere type 
bezoekers geen arbeidsmigranten, asielzoekers of statushouders gerekend worden.

n.v.t., dit betreft een vraag. Zie pagina 5 van het stuk. 

KSD & Dorpsraad Oosthuizen 2) Gastvrijheid, gastheerschap en bijbehorende vaardigheden (pag. 5, 9, 10, 16, 17 en 25).
Gastvrijheid, gastheerschap en de bijbehorende vaardigheden staan bij de gemeente hoog in het 
vaandel. De bezoeker moet zich er welkom voelen en er veilig kunnen recreëren (zonder criminaliteit) 
(pag.9). 
Is ‘zonder criminaliteit’ geen open deur?

Nee, we vinden een lichte 
nadruk hierop belangrijk 
genoeg om het in het stuk te 
laten staan.

Ja, dit is inderdaad zo. 

Hoe wil de gemeente invulling geven aan het begrip gastheerschap? Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De gemeente heeft samen met de ondernemers 
tijdens het opstellen van de Economische Visie 
2040 een aantal uitgangspunten bepaald. Eén 
van deze uitgangspunten is het verbeteren van 
het gastheerschap. De gemeente speelt hierin 
een faciliterende rol.

Horecaondernemers werken samen met elkaar en met de scholen aan workshops en opleidingen in 
gastheerschap voor het personeel.
Wie neemt het initiatief daartoe, de scholen of de horecaondernemers of beide? 

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

Beide

KSD & Dorpsraad Oosthuizen Hoe denkt de gemeente invloed uit te oefenen op het gewenste niveau en het op peil houden hiervan? Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

Dit kan door evt. uitwerking in onderdliggend 
beleid.

Leiderschap gemeente (pag. 10).
Gesteld wordt dat de gemeente nieuwe initiatieven faciliteert en daarbij alle belangen afweegt  en de 
ontwikkelingen stimuleert van de bestaande horeca. 
Hoe doet de gemeente dat en wie doet dat? 

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De gemeente weegt integraal de belangen van 
de verschillende beleidsaspecten. 

Is de gemeente toegerust om de rollen betreffende coördinatie, stimulering en leiderschap te vervullen? Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

Hoe dit vorm krijgt wordt naar verwachting in 
verdere uitwerking van de Visie aan de orde 
gebracht.



Leiderschap horecaondernemers (pag. 10 e.v.)
Wat wordt bedoeld met leiderschap? Dat ondernemers hun concept en bedrijfsvoering afstemmen op 
de ambities die er liggen, lijkt logisch om te overleven. 

n.v.t., dit betreft een vraag. Met leiderschap wordt bedoeld dat 
ondernemers de activiteiten van de 
onderneming richten op het realiseren van de in 
de Nota genoemde doelen en ambities. Ambities 
van (nieuwe) horeca-ondernemers hoeven niet 
per sé in één lijn te liggen met de ambities die de 
gemeente nastreeft. Voor het behalen van de 
ambities en de doelen in de Nota is het van 
belang dat ondernemers hun 
verantwoordelijkheid en rol in het traject nemen 
en daarmee het voortouw nemen om de 
beleidsdoelen te halen.

KSD & Dorpsraad Oosthuizen Dat de ondernemer maatschappelijke verantwoordelijkheid neemt. Wordt de term wel juist gebruikt? 
Moet het niet zijn: maatschappelijk verantwoord ondernemen: MVO? Maatschappelijke 
verantwoordelijkheid is o.a.: sponsoring door het bedrijf een mooie plek in de samenleving te geven.

Nee, dit wordt niet geziens als 
aanvulling van de nota.

Ja, de term wordt juist gebruikt. Onder 
maatschappelijke verantwoordelijkheid wordt 
ook verstaan dat de sociale hygiëne wordt 
nagestreefd, evenals dat zoveel mogelijk overlast 
wordt beperkt.

Bedrijfsvoering horecaonderneming (pag. 9 e.v.)
Van de horecaondernemer wordt verwacht dat hij/zij bewust de belangen van de  omgeving meeneemt 
in de bedrijfsvoering. 
Wat wordt hiermee bedoeld? 

n.v.t., dit betreft een vraag. Daarmee wordt bedoeld dat zij zich bewust zijn 
van de eventuele overlast die zij kunnen 
veroorzaken en deze zoveel mogelijk proberen 
te beperken.

Voorkomt de horecaonderneming alcoholmisbruik en/of drugsgebruik in zijn onderneming? n.v.t., dit betreft een vraag. Volgens de normen van de sociale hygiëne is dat 
inderdaad de bedoeling.

Voorkomt hij dat dronken mensen na het verlaten van zijn onderneming lallend en zwalkend schade 
aanrichten op de route naar hun woon- of verblijfsplaats? 

n.v.t., dit betreft een vraag. Op een zeker moment houdt de 
verantwoordelijkheid van de ondernemer op, en 
begint die van de consument.

Voorkomt hij dat gasten met te veel alcohol op in hun auto stappen? n.v.t., dit betreft een vraag. Op een zeker moment houdt de 
verantwoordelijkheid van de ondernemer op, en 
begint die van de consument.

Werken horecaondernemers met protocollen om alle vormen van overlast zo veel mogelijk in te perken? n.v.t., dit betreft een vraag. De gemeente kan de horecaondernemers in de 
praktijk niet de verplichting opleggen een 
protocol hiervoor op te stellen.

KSD & Dorpsraad Oosthuizen (Inter)nationale bekendheid van de centra Volendam en Edam (in iets mindere mate) (pag. 8 en 25)
Gesteld wordt dat genoemde centra (inter)nationale bekend genieten. Op blz. 25 lezen we: Voor het 
centrum van Edam geldt dat de mensen die in Edam wonen, leven en werken de belangrijkste doelgroep 
zijn. Deze beweringen spreken elkaar tegen en zijn niet in overeenstemming met het document 
Bezoekersprofiel 2016 (te vinden op de site van de gemeente EV) van Amsterdam Marketing.

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.

De opmerking is onjuist: Het bezoekersprofiel 
gaat over bezoekers, niet over inwoners.

Terrassen (pag. 6, 18).
Jammer dat de Waterfrontvisie nog ontbreekt. De afgelopen zomer heeft getoond dat de terrassen op 
de loswal een groot succes waren. De KSD veronderstelt dat terrassen op de loswal een blijvende 
voorziening worden.

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.



“Snelle hap” op de Dijk (pag. 17).
Snackbars, avond-kroeg, horeca op andere verdiepingen dan straatniveaus moeten ontmoedigd worden. 
Dit betekent de hele dijk aanpakken. 
Beseft men wel wat gezegd wordt?

Ja, de tekst op blz. 17 in de 
Nota  is aangepast.

Ontmoedigen horeca op verdiepingen' is 
onterecht opgenomen in de uitgangspunten. 

Concepten waarbij de snelle hap centraal staat, vooral op de Dijk aan de haven, moeten ontmoedigd 
worden. De KSD onderschrijft deze mening. Immers, de Dijk aan de haven is verworden tot een lopend 
buffet. Zodra de Dijk in de namiddag of avond rustiger wordt, nemen spreeuwen, krijsende kokmeeuwen 
en ander gevogelte het wegdek over. Ontmoediging die er toe leidt dat eetgelegenheden op de beunen 
zo snel mogelijk verdwijnen (vergunningen moeten niet meer worden afgegeven) of het verbieden van 
verstrekkingen vanuit de eetgelegenheid, verbeteren de kwaliteit van de Dijk zienderogen. Het zicht 
vanaf de Dijk op de haven en de Gouwzee en Marken wordt weer volkomen. Eten op de Dijk zou alleen 
moeten worden toegestaan in de ondernemingen en op de terrassen. 

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.

Hotels (pag. 6, 7) en hotel Spaander (pag. 17).
Als gevolg van de coronacrisis bezoeken nauwelijks buitenlandse toeristen hotels voor een langer 
verblijf. 
Kunnen door een kwaliteitsslag de bestaande hotels meer onder de aandacht van inwoners uit de 
Euroregio en met name Nederland worden gebracht?

n.v.t., dit betreft een vraag. De gemeente is niet de aangewezen instantie om 
een kwaliteitsslag van bestaande hotels te 
bekostigen of af te dwingen. Bij nieuwe 
initiatieven wordt gekeken of het concept 
voldoet aan de standaard die wordt 
voorgeschreven vanuit de nota horeca en de 
uitwerking hiervan. Het is vervolgens aan de 
exploitanten van de hotels om ervoor te zorgen 
dat zij voldoende kwaliteit bieden om 
aantrekkelijk te zijn voor gasten om langere tijd 
te verblijven. Het is tevens aan de hotels om hier 
marketingtechnisch op in te spelen.

Hotel Spaander is een begrip. Het pand staat nu leeg.
Welke initiatieven neemt de gemeente om dit cultureel, historische pand weer een belangrijke plek in de 
gemeente te geven?

n.v.t., dit betreft een vraag. Initiatieven vanuit de markt zullen worden 
ondersteund.

10) Europaplein/Zeestraat (pag. 18), Openingstijden.
M.b.t. openingstijden Europaplein/Zeestraat wordt gesteld dat het gebied naast een centrumfunctie ook 
een woonfunctie kent. De focus zal qua openingstijden van de horeca aansluiten op de openingstijden 
van de detailhandel (de dag en vroege avond). 
Wat houdt dit in? Sluiten om 21.00 uur?

n.v.t., dit betreft een vraag. De winkelsluitingstijd is 22:00 uur.

Moet er geen eensluidend sluitingsbesluit van horeca binnen de gemeente zijn? n.v.t., dit betreft een vraag. Voor verschillende horecagelegenheden in 
verschillende gebieden van de gemeente kán het 
praktisch zijn afwijkende openingstijden voor de 
horeca te handhaven. Het Europaplein is hier 
één van die locaties omdat de nadruk in het 
gebied ligt op het wonen. Teveel geluid op te 
late tijdstippen kan daarbij als overlast worden 
ervaren door omwonenden.



KSD & Dorpsraad Oosthuizen Terrasmeubilair (pag. 18, 25 en 26)
De beleidskeuze is uniformiteit in uitstraling en hoogwaardig terrasmeubilair op het
Europaplein/Zeestraat) en Edam Centrum. 
Wie bepaalt wat hoogwaardig terrasmeubilair is?

n.v.t., dit betreft een vraag. De gemeente.

KSD & Dorpsraad Oosthuizen Programma LEF en para-commerciële horeca (pag. 5, 6, 35 en 38)
Programma LEF beoogt het terugdringen van alcohol en drugsgebruik onder jongeren. 
Wat betreft de para-commercie, deze speelt om de verindividualisering van sporters tegen te gaan, een 
verbindende rol.’ 
Wordt er juist niet meer gedronken als je samen gezellig nazit?

n.v.t., dit betreft een vraag. De para-commerciële horeca dient zich ook aan 
wet- en regelgeving te houden. Daarmee dienen 
ze zich ook te houden aan het alcoholverbod 
onder jongeren.

De gemeente wil initiatieven nemen zodat in sportaccommodaties de horeca alcoholvrij te exploiteren 
wordt aangemoedigd.
In het kader van het LEF-programma zou de gemeente veel dwingender moeten voorschrijven dat in 
kantines van sportaccommodaties geen alcohol meer geschonken wordt.
De KSD beseft dat horeca-opbrengsten een essentiële inkomstenbron zijn voor de sportvereniging. 
Kunnen structureel lagere inkomsten voor een deel gecompenseerd worden met een hogere subsidie 
van de gemeente? Voor het andere deel van het inkomensverlies zouden de leden moeten opdraaien 
door van hen een hogere contributie te vragen. 

n.v.t., dit betreft een vraag. De gemeente wil geen initiatieven nemen maar 
moedigt de sportverenigingen wel aan om dit te 
doen. Lagere inkomsten kunnen inderdaad 
worden tegengegaan door structureel hogere 
subsidies toe te passen. Echter is het dan de 
inwoner die voor de kosten opdraait. Daarbij 
komt dat de gemeente in andere 
beleidsuitgangspunten sporten voor de inwoner 
met een kleine portomonnee ook toegankelijk 
wil houden. Hogere contributie van de 
verenigingen werkt daarbij averechts.

Programma LEF.
Voor jongeren tot 18 jaar zijn niet veel samenkomstmogelijkheden. Veelal vinden ze hun weg in het 
weekend naar de zogenaamde “zitjes” waar alcohol rijkelijk vloeit. 
Kan met betrekking tot LEF meer aandacht besteed worden aan locaties voor de jongeren tot 18 jaar?

n.v.t., dit betreft een vraag. Het ontwikkelen van alcoholvrije concepten 
wordt gestimuleerd, dit is al in de Nota 
opgenomen.  

14) Slobbeland
In de visie (pag. 21) wordt genoemd dat de transformatie van het bedrijventerrein naar recreatieve en 
toeristische functies passend bij de woningbouw in de omgeving gewenst is. Niet aangegeven wordt hoe 
om te gaan op het Slobbeland met de nog aanwezige industrie in de toekomst. Dit is van groot belang 
voor de ontwikkeling van het Slobbeland.

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.

In de nota wordt aangegeven dat een eventuele 
transformatie vanuit de bedrijvigheid richting 
toerisme en recreatie een gewenste 
ontwikkeling is. Voor een overige visie op het 
slobbeland, is het wachten op de 
Waterfrontvisie/ gebiedsspecifieke visie.

Niets vermeld wordt over de grote kermistent op het Slobbeland tijdens de kermis in Volendam. De 
kermis heeft een enorme aantrekkingskracht op de inwoners van Volendam maar ook op bezoekers uit 
de wijde omtrek. Is de kermistent een “blijvertje”.
Moet aan de kermis in relatie tot de horeca op de Dijk, het Slobbeland, Europaplein/Zeestraat en 
Centrum geen aparte paragraaf worden gewijd?

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De kermis is een evenement. In de Nota Horeca 
worden evenementen niet opgenomen. 
Evenementen zijn in het evenementenbeleid 
geregeld. Mocht straks in de uitwerking van de 
Nota Horeca/ de Visie blijken dat wijziging in dit 
beleid gewenst is, dan zal dat dan aan de orde 
komen.



Volendam Overig (pag. 23)
Voor een beter beeld is het gewenst Volendam Overig te splitsen in Volendam Overig West (VOW) en 
Volendam Overig Oost (VOO) met als scheidslijn de Iepenlaan, Herculeslaan, Jupiterstraat en Dijkgraaf 
Poschlaan.
Gesteld wordt dat de verscheidenheid aan horeca in balans is met leefbaarheid en woongenot.
In VOO, bestaande uit het Munnickenveld (vooral senioren), het Middengebied (mensen van middelbare 
leeftijd) en de Broeckgouw (vooral jonge gezinnen) is geen enkele vorm van horecaconcept. Er wordt 
weinig gedetailleerde aandacht besteed aan horeca. Er zijn enkele sportvoorzieningen met kantines 
(sportcomplex De Seinpaal, zwembad De Waterdam en fitnessondernemingen). Er is niet iets zoals een 
buurtcafé met een maatschappelijke functie waar bijeenkomsten georganiseerd kunnen worden.
Moet in het kader van het levendig maken van dit gebied en het zorgen voor verbinding worden 
onderzocht of concepten A1, A2, mengvormen van A1 en A2 en/of concept C0 geïntroduceerd kunnen 
worden?

n.v.t., dit betreft een vraag. De gebiedsindelingen zijn gemaakt naar 
aanleiding van de vergelijkbaarheid in functies 
binnen het gebied. Een extra onderscheid tussen 
Oost en West is niet nodig omdat de 
uitgangspunten voor dit gehele gebied gelijk zijn. 

Moet daartoe het bestemmingsplan worden gewijzigd? n.v.t., dit betreft een vraag. Nee

In VOW springt alleen bowling- en partycentrum De Zedde in het oog.

Inmiddels wordt druk gediscussieerd over de inrichting van De Lange Weeren met minstens 700 
wooneenheden.
Wordt in het bestemmingsplan van De Lange Weeren rekening gehouden met horecaconcepten? 

n.v.t., dit betreft een vraag. In de eerste instantie is een visie op de Lange 
Weeren hiervoor van belang. Aan de hand 
daarvan kan gekeken worden of ruimte voor 
eventuele horeca zal worden geboden.

Net naast de gemeentegrens van VOW ligt het Van der Valkmotel Volendam in de gemeente Waterland. 
Het motel oefent ook een grote aantrekkingskracht uit op de inwoners van de gemeente Edam-
Volendam.
Moet in de Horecavisie ook aandacht besteed worden aan de effecten van dit horecaconcept?

n.v.t., dit betreft een vraag. Nee. Dit Hotel ligt buiten gemeentelijk 
grondgebied en heeft geen invloed op de in de 
Nota beschreven Visie.

KSD & Dorpsraad Oosthuizen Op blz. 7 (2. Analyse) staat dat de gemeente Edam-Volendam sinds de fusie in 2016 uit 36.211 inwoners 
bestaat. Het aantal is nu (2021) iets meer dan 36.000 maar op het moment van de fusie 35.400. Het 
aantal klopt niet en het lijkt nu alsof het aantal in 5 jaar altijd hetzelfde is gebleven. Deze zin anders 
formuleren.

Ja, de tekst in de Nota is 
aangepast.

Dit stuk was inderdaad niet helemaal duidelijk. 
De tekst is aangepast naar: "De gemeente Edam-
Volendam is in 2016 gefuseerd met de 
voormalige gemeente Zeevang. De gemeente 
bestaat nu uit 36262 inwoners (1 januari 2021, 
bron: CBS)."

 Centrum Volendam. Gesteld wordt dat het Dril een typisch Hollands karakter heeft dat we zoveel 
mogelijk willen behouden en zelfs extra uitlichten of versterken (pag. 20). Echter, op het Dril zijn erg veel 
woningen vernieuwd en/of omgezet naar winkelbestand. De historie is hier ver te zoeken.

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.

Met het typisch Hollandse karakter wordt de 
stijl/uitstraling van de panden, het soort panden 
en de opzet van dit stukje Volendam bedoeld 
(met o.a. de bruggen en 't Brijkie. ).

In de nota ontbreekt een stappenplan: wie neemt/nemen wanneer en hoe het initiatief/de initiatieven? Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De uitvoering wordt niet in de nota behandeld



In de nota worden de verschillende horecaconcepten gedefinieerd. Echter, een bijlage (plattegrond) 
ontbreekt met de locaties van de horecaondernemingen met de aanduiding van het concept.

Nee, dit wordt niet als 
aanvulling voor deze nota 
gezien.

De nota gaat over veranderingen en 
vernieuwingen in concepten. De huidige 
ondernemingen zullen bij wijziging van concept 
worden getoetst aan deze beleidsnotitie.

KHN Wordt er voldoende koppeling gemaakt tussen toerisme en horeca? Deze zijn onlosmakelijk met elkaar 
verbonden.

n.v.t., dit betreft een vraag. De gemeente acht de koppeling tussen toerisme 
en horeca voldoende.

Er wordt een behoorlijk klassieke categorisering van categoriën aangegeven. Tegelijkertijd wil de 
gemeente dat er nieuwe intitiatieven worden ontplooid. Moderne concepten laten zich niet plaatsen in 
strakke categorisering zoals deze in de visie wordt beschreven, wat ons betreft strookt ddit neit met 
elkaar. Ondernemers moeten de vrijheid krijgen hun bedrijfsvoering zodanig in te richten dat zij kunnen 
inspelen op een veranderende markt, waarbij meerdere activiteiten binnen één horecabedrijf elkaar 
versterken. Door de strakke categorisering wordt dat tegengehoudenen krijg je niet het beoogde 
resultaat.

n.v.t., dit betreft een vraag. De categorisering is bedoeld om een beeld te 
geven van welke concepten een plaats kunnen 
krijgen binnen de gemeente. Het is een lijst, en 
daarmee per definitie limitatief. Toch worden 
flink aantal "klassieke" concepten ermee 
afgevangen. Komt er een concept dat niet te 
vangen is onder de categorisering, heeft het 
college de mogelijkheid om (onderbouwd) af te 
wijken.

De paragraaf over de financiële middelen van de sportkantines is nogal ruim beschreven. Wij zouden hier 
graag een duidelijkere onderbouwing willen zien wat er bedoeld wordt. Er staat nu dat de gemeente toe 
staat dat sportverenigingen optimaal gebruik maken van hun horeca omdat dit bijdraagt aan een 
financieel gezonde sportvereniging en/of culturele instelling. In dit verhaal missen we het uitgangspunt 
van de landelijke overheid binnen de drank- en horecawet dat paracommerciële instellingen geen 
oneerlijke concurrentie mogen vormen voor de reguliere horeca. Het respecteren van wet- en 
regelgeving en de strijdige combinatie tussen sport en/of maatschappelijke activiteiten en 
alcoholgebruik in relatie tot een groot aantal aanwezige jeugdigen in sportkantines en culturele 
instellingen wringt nog steeds aan alle kanten in onze gemeente. Verderop staat juist dat alcoholvrije 
exploitatie wordt aangemoedigd, sportverenigingen en culturele instellingen lenen zich uitstekend tot 
het faciliteren va alcoholvrije exploitaties. In andere gemeenten zijn initiatieven om alcoholvrije 
exploitaties door ondernemers op te zetten mislukt, laten we dezelfde fout niet ook maken in onze 
gemeente.

 De gemeente vindt verdere 
uitwerking van dit onderwerp 
in de Nota Horeca niet van 
toegevoegde waarde.

De wet- en regelgeving omtrent de drank- en 
horecawet is leidend. Voor zowel de horeca als 
de paracommerciële horeca.  Net als bij de 
overige horeca gelegenheden,  wordt ook in de 
paracommerciële horeca gecontroleerd op het 
naleven van deze wet- en regelgeving, ook met 
betrekking tot alcoholverkoop aan jongeren. De 
gemeente moedigt ontwikkeling van alcoholvrije 
concepten inderdaad toe. Het kan dan ook gaan 
om het organiseren van alcoholvrije activiteiten. 
De gemeente vindt verdere uitwerking van dit 
onderwerp in de Nota Horeca niet op zijn plaats. 

We missen in het stuk de dienstverlening vanuit de gemeente naar de horeca. Een 1- loketfunctie om de 
horeca zo goed mogelijk van dienst te kunnen zijn en als gemeente zaken beter en gestructureerder te 
faciliteren, door bijvoorbeeld het aanstellen van een horeca-coördinator, dit alles kan binnen 
geïntegreerd horecabeleid georganiseerd worden.

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

Uitvoering is geen onderdeel van deze nota

We missen in het stuk administratieve lastenverlichting en omlaag brengen van kosten en procedures. 
Eigenlijk isdeze visie een visie op het vestigingsbeleid, wij zouden graag zien dat deze visie meerdere 
aspecten van de horeca zou beschrijven. Met alle genoemde beleidsnota's samen zou dat eigenljk 
uitgewerkt moeten worden naar één nota geïntegreerd horecabeleid, zodat de koppelingen tussen de 
diverse werkvelden ook duidelijker zijn.

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

Uitvoering is geen onderdeel van deze nota

Wat wordt bedoeld met "een kwaliteitstoerist"? Graag definiëren. n.v.t., dit betreft een vraag. Het begrip 'Kwaliteitstoerist' wordt niet in de 
Nota Horeca genoemd.

In navolging van andere gemeenten zouden we graag zien dat het horecaconvenant wordt omgezet in 
beleid en wort verankerd in de APV, met bijbehorende openingstijden voor de horeca.

Nee, uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De APV en de wijziging ervan zijn geen onderdeel 
van deze nota, uitvoering is geen onderdeel van 
deze nota.



In het stuk staat dat jaarlijks 1,4 miljoen toereisten de gemeente bezoeken. Waar komt dit ccijfer 
vandaan? Graag een onderbouwing opnemen in het stuk.

Nee. Dit cijfer komt uit een analyse die gemaakt is 
voordat met het traject van de Nota is gestart. 
Dit cijfer is uiteraard niet de weerspiegeling van 
de huidige stand van zaken.

Wat houdt de horecastop in? Kunt u ons asltublieft een afschrift zenden van de stukken die deze 
horecastop beschrijven?

n.v.t., dit betreft een vraag. De horecastop is een besluit dat in het verleden 
is genomen waarmee toevoeging van nieuwe 
horeca niet meer zomaar mogelijk was. Slechts 
de gemeenteraad was bevoegd om van dit 
besluit af te wijken. De horecastop beperkt 
ontwikkeling en nieuwe initiatieven.  Vanwege 
het opheffen van deze horecastop vanuit deze 
nota, acht de gemeente het verzoek stukken toe 
te sturen onnodig/overbodig.

Als horecaondernemers zijn wij geen voorstander van 'blurring', zeker niet met alcohol. WE zien al heel 
lang dat verschillende vormen van bedrijvigheid in één ruimte worden uitegeoefend. Dat wordt 
'vermenging van functies' of 'blurring' genoemd. Als het gaat om het combineren van de verkoop en 
consumptie van alcohol en ddetailhandel in een en dezelfde ruimte is dat lastig. Kort gezegd verbiedt de 
Drank- en Horeccawet dat in de lokaliteit waar met een Drank en Horecawetvergunning alcohol wordt 
verkocht 'voor consumptie ter plekke' ook detailhandel plaats vindt. Omgekeerd mag in een winkel niet 
eens alcohol aanwezig zijn, laatt staan worden verkocht en ter plekke geconsumeerd. Belangrijke 
uitzondering vormen de supermakten (en andere levensmiddelenwinkels) waar bier en wijn 'voor 
thuis'mag worden verkocht. HOreca met alcohol en detailhandel mogen dus in een ruimte niet wroden 
gecombineerd. Blurring met alcohol is volgens de wet verboden. KHN is in principe geen voorstander van 
'blurring' met alcohol. Er moet een schieiding blijven tussen horeca met een vergunning volgens de 
Drank- en Horecawet (DHW) en detailhandel. Als de gemeente 'blurren-met-alcohol' toch makkelijker wil 
maken, dan moeten voor alle partijen dezeflde regels (en dus kansen) gelden: Dezelfde vergunnings- en 
opleidingseisen (Verklaring Sociale Hygiëne) en dezelfde eisen die aan de inrichting worden gesteld. 
Gelijke monniken, gelijke kappen.

n.v.t., 
veronderstelling/mening. 
Nagekomen bericht: Naar 
aanleiding van besluitvorming 
in de gemeenteraad, 
overgenomen.

De ondernemer/initiatiefnemer moet aan de 
landelijke wet- en regelgeving voldoen en vanuit 
de Drank- en Horecawet worden inderdaad 
obstakels opgeworpen voor blurring met alcohol. 
Vermenging van functies of 'blurring' (ook 
zonder alcohol) leiden vaak tot nieuwe of 
vernieuwende concepten. De gemeente geeft in 
de nota aan open te staan voor dergelijke 
initiatieven. Nagekomen bericht: De 
gemeenteraad heeft het standpunt ingenomen 
blurring met alcoholverkoop voor gebruik ter 
plaatse niet is toegestaan. Dit is verwerkt in de 
nota op pagina 38.

Op de Dijk zien wij een verrommeling ontstaan bij de verkoop ui de 'karren'  en 'kramen' KHN vindt dat 
verkoop van produkten welke het pure ambacht betreffen mogelijk moeten zijn, maar inmiddels staan er 
meerdere 'karren' en 'kramen' met een frituur en bakmogelijkheden. Dit geeft stankoverlast, besmeurt 
de omgeinving en het bevordert niet de kwaliteit van het gebodene. Daarnaast bederven de hoeveelheid 
'karren' en 'kramen' momenteel ook het uitzicht en de harmonie van de gebouwen. Tot slot komt de 
veiligheid in het gedrang, omdat de doorloop veel te smal is geworden. Wij denken dat het Europaplein 
een betere locatie voor deze verkoop is.

n.v.t., dit betreft een 
veronderstelling/mening.

De gemeenteraad heeft aangegeven dat het 
Europaplein bedoeld is voor evenementen en 
terrassen voor een aantal aangewezen 
gelegenheden ter plaatse. Voor karren en 
kramen geldt een standsplaatsenbeleid, dit 
standplaatsenbeleid is op zichzelf staand 
uitvoerend beleid en daarom geen onderdeel 
van deze Nota. 

Wij zouden graag in de visie terugzien dat op bedrijventerreinen geen particuliere verkoop mogelijk is, 
doch slechts mogelijkheden voor produktie en bezorging mogelijk zijn.

De A2 concepten worden 
aangemerkt als consolideren 
op het industriegebied. Dit 
punt is, volgens de gemeente, 
daarmee voldoende 
gewaarborgd in de nota.

De A2 concepten worden aangemerkt als 
consolideren op het industriegebied. Dit punt is, 
volgens de gemeente, daarmee voldoende 
gewaarborgd in de nota.



Er wordt in het stuk veel gesproken over overlast en aantasting van de woon- en leefomgeving. Door dit 
op te schrijven lijkt het ook zo dat dit zo is, maar daar staat geen enkele onderbouwing voor in de visie. 
Graag zouden wij zien dat er ofwel een onderbouwing met cijfers wordt toegevoegd, ofwel deze 
gebruikte terminologie uit het stuk wordt verwijderd cq. verminderd.

Ja, we lopen het stuk nog na 
op het gebruik van deze 
terminologie

Onderbouwing over wat wordt bedoeld met 
overlast, evenals toevoeging van onderbouwing 
waarom horeca juist wél een toevoeging is in de 
samenleving is toegevoegd onder Deel 2. 
Hoofdstuk 2.4: Vestigingsbeleid totaalvoerzicht.

Dorpsraad Oosthuizen  (3.Visie, blz. 10) Er wordt gesproken over opleiden voor gastheerschap. In samenwerking met elkaar en 
met de scholen (blz.16). Echter bij (3. Instrumentarium) blz. 39 ‘Samenwerking tussen alle partijen die in 
de horeca actief zijn.’ Ook de scholen nu al noemen, deze staan er nog niet tussen.

Ja, 'het onderwijs' is 
toegevoegd op blz. 39 van de 
Nota.

Dorpsraad Hobrede Bladzijde 7 punt 2.1: Oosthuizen is de grootste woonkern van Zeevang onderdeel van de gemeente Edam-
Volendam. Om recht te doen aan de fusie adviseren wij om Oosthuizen ook op te nemen als een van de 
grootste kernen. Dit legitimeert naast Edam en Volendam aandacht en de kansen tot verspreiding van 
recreatie etc.

n.v.t., dit betreft een mening. Hierover is intern discussie geweest. Zowel met 
betrekking tot de ligging, het huidige aanbod en 
de wijziging naar de gewenste uitstraling 
(verlevendiging in deze kern is gewenst, evenals 
een toestroom/spreiding van toerisime) heeft 
Oosthuizen vanuit de visie op de horeca meer 
weg van lintbebouwing in het buitengebied. 
Vanuit Edam en Volendam is juist de spreiding 
naar het buitengebied en de lintbebouwing 
gewenst. Om deze reden is ervoor gekozen 
Oosthuizen op te nemen onder hetzelfde kopje 
als de lintbebouwing. De kansen voor spreiding 
hebben al langere tijd de aandacht van de 
gemeente. Met name in de Toeristische Visie 
wordt ingestoken op spreiding van bezoekers 
tussen de kernen Edam en Volendam maar ook, 
en juist met name, richting Oosthuizen en de 
lintdorpen.

Bladzijde 7 punt 2.4: U benoemt buurtcafés o.a. in Hobrede, waar het de maatschappelijke functie van 
dorpshuis betreft. Dit is inhoudelijk incorrect. Het Dorpshuis in Hobrede heeft primair een 
maatschappelijke functie. De eigenaar van het dorpshuis is de Stichting Steun Cultureel Belang Hobrede. 
Deze stichting heeft als doel om het cultureel belang van Hobrede te waarborgen. De dorpsgenoten 
hebben door zelfwerkzaamheid het dorpshuis opgericht en wordt als zodanig onderhouden, waarbij de 
horecafunctie secundair is. Het dorpshuis valt onder de paracommerciële horeca.

Ja, dit wordt aangepast in het 
stuk.

Aangepast op pagina's 7 en 29

Op bladzijde 13 toont u een kaart waarop Oosthuizen en de lintdorpen geel gearceerd zijn. Hobrede is 
hierop niet ingekleurd; in alle andere documenten van de gemeente wordt Hobrede tot de lintdorpen 
gerekend. Voor de zorgvuldigheid vinden wij het correct dat dit aangepast wordt in de illustratie. Dit 
geldt uiteraard dan ook voor de illustratie op bladzijde 28.

Ja, dit wordt aangepast in het 
stuk.

Nog doorvoeren op pagina 30



Oosthuizen en de dorpslinten, bladzijde 29, beschrijft een toeristische visie voor de horeca waar mensen 
wonen, werken en bezoekers ontvangen. Verderop geeft u de rol van de horecaondernemer aan. Zoals ik 
hierboven bij 2 al aangeef, heeft ons dorpshuis een andere functie. Het dorpshuis wordt gerund door 
vrijwilligers en is alleen geopend als daarvoor een aanleiding is. Als het dorpshuis geopend is, kan het zijn 
dat dit voor activiteiten zijn van ons - of omliggende dorpen met een besloten karakter. Denk aan dorp 
gerelateerde activiteiten, muziek- of toneelrepetities / voorstellingen, vergaderingen etc.. Dan is de 
horeca niet openbaar. Wij hebben dus ook geen dagfunctie of iets dergelijks. Wij herkennen ons niet in 
de rol die u in uw visie aan de dorpslinten toekent. Bij georganiseerde evenementen kunnen en willen 
we uiteraard de deuren openen. Zo hebben wij aangeboden om mee te werken aan Euroart. Ook bij de 
wandeltocht “de 100 van Leeghwater” is het dorpshuis een pleisterplaats voor wandelaars.

Ja, we zullen de omschrijving 
van de rol van het dorpshuis in 
het stuk aanpassen.

Aangepast op pagina's 7 en 29

In dit kader wil ik u nog aangeven dat er in Kwadijk, Oosthuizen en Hobrede een “Rustpunt” aanwezig is. 
Een Rustpunt is een laagdrempelige voorziening voor de recreatieve fietser en wandelaar waar hij 
gebruik kan maken van het toilet. Het is geen horecaonderneming, maar er is wel koffie/thee/water en 
een fietspomp e.d. aanwezig. Het gaat op basis van zelfbediening. Het is essentieel om het landelijk 
gebied toeristisch gezien leefbaar te houden en als ondersteuning voor wandelaars of fietsers zeker in 
deze tijd onmisbaar is (denk aan toilet).

Ja, op blz. 29 is een stuk tekst 
over de Rustpunten 
toegevoegd.

Aangepast op pagina 29

Bladzijde 30 Buitengebied. In Hobrede is in het buitengebied (= buiten de dorpskern) geen horeca. Ja, dit is aangepast op pagina 
29 van de Nota.

Aangepast op pagina 29.

Op bladzijde 34 beschrijft u een aantal horeca-concepten. Geen van deze sluiten aan op de situatie van 
dorpshuis Hobrede. Als het gaat om overlast dan is er af en toe een feestavond. Verkeershinder geeft dit 
nauwelijks, dorpsinwoners komen voornamelijk lopend of op de fiets. Voor anderen heeft het dorpshuis 
een ruim parkeerterrein. Ook is parkeren langs de weg mogelijk. In de praktijk geeft dit nauwelijks 
overlast. Het dorpshuis staat ook aan het eind van het dorp, waarbij de dichtstbijzijnde woning op zo’n 
70 meter van het dorpshuis af ligt.

nee, volgens de gemeente is 
deze opmerking voldoende in 
het stuk geborgd

Het is ons bekend dat de concepten niet in alle 
omstandigheden aansluiten op het huidige 
aanbod. De nota is met name gericht op het 
mogelijk maken van nieuwe concepten. Een 
initiatiefnemer kan zo zien of zijn concept 
gewenst is op de locatie waar hij graag zou willen 
ondernemen, ofwel gewenst is elders in de 
gemeente. De reden dat in de dorpslinten en in 
het buitengebied wordt aangegeven dat een 
aantal concepten worden aangemoedigd, is 
vanwege de beperkte overlast die door u wordt 
geschetst.

Horecaondernemers: Visser, Lansen en de 
Beukelaer.

Gelijke behandeling van alle horecaondernemers, bijvoorbeeld als het gaat over het uitbaten van 
terrassen. “Als terrassen op de loswal toe worden gelaten, laat ze dan niet ook de hele dijk vol zetten.”

n.v.t., uitvoering is geen 
onderdeel van deze nota.

De boodschap is helder en zal zeker mee worden 
genomen in de uitwerking (uitvoering) van de 
Nota. Het genoemde voorbeeld is uitvoering van 
(terrassen)beleid. In dit specifieke geval gaat het 
om uitzonderingen op beleid in de unieke 
Corona-situatie. Dit punt zal worden gedeeld 
met degenen die hier in de gemeentelijke 
organisatie bij betrokken zijn. 

Neem bij spreiding van bezoekers, straks met de herinrichting van de julianaweg, mee dat 
bezoekersstromen niet langs één kant lopen. Laat de bezoekers bv. in het midden uitwaaieren naar de 
uiteinden van de Dijk en niet andersom.

n.v.t., geen onderdeel van 
deze nota

Dit punt zullen we delen met degenen die bij het 
project Herinrichting Julianaweg betrokken zijn. 


